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Law as a certain form of right expression: the Hegelian interpretation of Christianity

V.V. Gabeev

The origins and meaning of the Hegelian philosophy of law are shown. Philosophy can not
exist without religion, but contains it within itself; the subject of philosophy is the thought of the
Absolute,  which  enabled  Hegel  to  build  his  system  of  understanding  of  law  so  clearly  and
consistently, introducing the notions of morality, justice, etc. into it. Rationalizing the idea of the
Absolute, Hegel dared to interpret Christianity.

Keywords:  philosophy of  law,  science,  rationality,  knowledge,  truth,  positive  law,  natural  law,
contradiction, dialectics, theological intellectualism

References

Гегель Г. Энциклопедия философских наук: В 3 т. Т. 1. М., 1974.1.
Гегель Г. Философия права. М., 1990.2.
Лосский В.Н. Очерк мистического богословия Восточной Церкви. Догматическое богословие.3.
М., 1991.
Мамут  Л.С.  Гегелевская  концепция  соотношения  государства  и  личности  //  Проблема4.
государства и права на современном этапе. Вып. 7. М., 1970.
Матяш Т.П., Матяш Д.В. Диалектика Гегеля - рационально богословский интеллектуализм //5.
Научные  труды  Донской  духовной  семинарии  и  кафедры  «Православная  культура  и
теология» Донского государственного технического университета. Ростов-на-Дону: ДГТУ, 20
Нерсесянц В.С. Философия права Гегеля. М., 1998.6.

Горский  государственный  аграрный  университет,
г.  Владикавказ May, 23 2018


